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BR.0002.1.3.2020.KG-R 

Protokół nr XXIII/3/2020 

sesji Rady Miejskiej w Giżycku 

z dnia 16 kwietnia 2020 r. 

Obrady rozpoczęto o godz. 13.00, zakończono o godz. 16.05 

 

W obradach uczestniczyli radni: 

1. Paweł Michał Andruszkiewicz 

2. Mirosław Boć  

3. Jacek Brzeski 

4. Małgorzata Czopińska  

5. Paweł Grzeszczak 

6. Marcin Jakowicz 

7. Andrzej Jelec  

8. Małgorzata Kaczorowska  

9. Robert Kempa 

10. Jerzy Kunda 

11. Mirosław Lubas 

12. Marcin Łobodziński 

13. Beata Jadwiga Łukaszewicz  

14. Jadwiga Małgorzata Mistera  

15. Maria Popieluch 

16. Andrzej Szocik 

17. Halina Marta Sarul 

18. Jan Sekta 

19. Olga Anna Uminowicz 

20. Łukasz Zakrzewski 

Nieobecny radny: Piotr Andruszkiewicz 

Lista obecności – załącznik nr 1 do protokołu 

 

Spoza składu rady w obradach uczestniczyli: 

1. Wojciech Karol Iwaszkiewicz - Burmistrz Miasta 

2. Dorota Wołoszyn - Skarbnik Miasta 

3. Krystyna Gruszecka -Rosłoń - Główny Specjalista Biuro Rady Miejskiej 

4. Szymon Grabowski - Główny Specjalista Biuro Informatyki 

5. Kazimierz Smolak - Podinspektor Biuro Rady Miejskiej 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Giżycko                                          

na rok 2020. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Giżycko na lata 2020- 2029. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości  

w związku z COVID-19. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku                                          

od nieruchomości w związku z COVID-19. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVI/140/2017 w sprawie opłaty 

targowej. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek za zajęcie pasa drogowego 

dróg gminnych – ulic miejskich. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniego planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych. 

9. Zamknięcie sesji. 

Ad.1 

Przewodniczący Rady Miejskiej R. Kempa otworzył XXIII sesję Rady Miejskiej w Giżycku, 

zwołaną na wniosek burmistrza. 

Stwierdził prawomocność obrad. Podczas otwarcia sesji było obecnych 20 radnych. 

 Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

Ad.2 i 3 

Burmistrz W.K. Iwaszkiewicz poinformował radnych, iż intencją zwołania sesji był pakiet 

przygotowanych działań zmierzających do łagodzenia skutków epidemii. Według wyjaśnień  

z Ministerstwa Finansów, samorządy mogą podejmować wszelkie działania związane  

z likwidacją skutków epidemii, bez szkód dla pozostałych działań obszarów gminy i bez 

wyniku ujemnego dla budżetu, ponieważ byłoby to przekroczenie finansowe. 

Przewodniczący Rady Miejskiej R. Kempa poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Giżycko na lata 2020- 

2029: 

      1.    Paweł Michał Andruszkiewicz - za 

      2.    Mirosław Boć - za 

3. Jacek Brzeski  - za 

4. Małgorzata Czopińska - za 

5. Paweł Grzeszczak - za 

6. Marcin Jakowicz - za 

7. Andrzej Jelec  - za  

8. Małgorzata Kaczorowska - za  

9. Robert Kempa - za 

10. Jerzy Kunda  - za 

11. Mirosław Lubas - za 

12. Marcin Łobodziński - za 

13. Beata Jadwiga Łukaszewic - za  

14. Jadwiga Małgorzata Mistera - za   

15. Maria Popieluch - za 

16. Andrzej Szocik - za 

17. Halina Marta Sarul - za 

18. Jan Sekta  - za 

19. Olga Anna Uminowicz - za 

20. Łukasz Zakrzewski - za 

Uchwała została podjęta – 20 głosów za. 

Uchwała nr XXIII/19/2020 – załącznik nr 2 do protokołu 

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

miasta na 2020 rok: 

1. Paweł Michał Andruszkiewicz - za 

2. Mirosław Boć - za 

3. Jacek Brzeski  - za 

4. Małgorzata Czopińska - za 

5. Paweł Grzeszczak - za 

6. Marcin Jakowicz - za 

7. Andrzej Jelec - za  
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8. Małgorzata Kaczorowska - za  

9. Robert Kempa - za 

10. Jerzy Kunda - za 

11. Mirosław Lubas - za 

12. Marcin Łobodziński - za 

13. Beata Jadwiga Łukaszewic - za  

14. Jadwiga Małgorzata Mistera - za   

15. Maria Popieluch - za 

16. Andrzej Szocik - za 

17. Halina Marta Sarul - za 

18. Jan Sekta  - za 

19. Olga Anna Uminowicz - za 

20. Łukasz Zakrzewski – za 

 Uchwał została podjęta – 20 głosów za. 

Uchwała nr XXIII/20/2020 – załącznik nr 3 do protokołu 

Ad. 8 4,5,6 

Burmistrz W.K. Iwaszkiewicz zaczął referowanie projektów uchwał od projektu nr 7 punkt 8 

programu sesji. Przypomniał, iż plan rozwoju sieci wodociągowych jest uchwalany przez radę. 

Inwestycje zaplanowane na pierwszą połowę roku powinny zostać przeprowadzone.  

Są gwarantem odbioru ścieków i dostarczania wody. 

Następnie poinformował radnych, że pozostałe projekty uchwał nr 4, 5, 6 są to pakiety 

pomocowe, plus zarządzenie, które zostało wydane 14 kwietnia dotyczące najmu i dzierżaw. 

Ministerstwo Finansów opublikowało wytyczne dla samorządów. Samorząd giżycki działa na 

zasadzie intuicji, ustaleń ustnych z Regionalną Izbą Obrachunkową. Burmistrz zgłosił 

autopoprawkę do projektu uchwały nr 3 i 4 § 2 ust 3.1 jest zapis : ”Komunikatu Komisji”, 

dopisuje się „Europejskiej”. Prawidłowy zapis po autopoprawce „Komunikatu Komisji 

Europejskiej”. 

Burmistrz szczegółowo zreferował projekty uchwał. 

Radna M. Czopińska zwróciła się do burmistrza z pytaniem: jeżeli mieszkaniec zapłacił 

podatek za dwa kwartały, a przysługiwało mu zwolnienie z opłat podatku, ponieważ ma 

zmniejszone dochody, w związku z tym, czy będzie istniała procedura odzyskania, czy 

odliczenia na zaś tych pieniędzy? 

Burmistrz W.K. Iwaszkiewicz odpowiedział radnej, iż w pierwotnej wersji zakładano,  

że nastąpi nadpłata i podatnik będzie mógł to zaliczyć na przyszłe zobowiązania. Odczytał 

wyjaśnienie Ministerstwa Finansów. 

Radny   Paweł Andruszkiewicz zwrócił się do burmistrza przypominając, że Klub Aktywne 

Giżycko 20 marca złożył do burmistrza propozycję dla przedsiębiorców – pomoc  

ze strony samorządu powinna być maksymalnie szeroka. Podał wyliczone przez siebie dane 

odnośnie pomocy ze strony miasta dla przedsiębiorców oraz wpływy z podatku od 

nieruchomości od przedsiębiorców. Zgłosił wniosek, aby w § 1 ust. 1 zmienić zapis z 50% na 

1%. 

Przewodniczący Rady Miejskiej R. Kempa odniósł się do wypowiedzi radnego  

P. Andruszkiewicza. Powiedział, że po roku 2020 można zrezygnować z pozostałej części. 

Radny   Paweł Andruszkiewicz przychylił się do wypowiedzi przewodniczącego. Na końcu 

zdania wykreślić procenty. 

Burmistrz W.K. Iwaszkiewicz poinformował radnych, iż nieprawdą jest, że Klub Aktywne 

Giżycko złożył jakieś projekty. Złożył cztery punkty. Miasto musi obracać się w kwestii 

legalności, gospodarności i wytycznych. 

Skarbnik Miasta D. Wołoszyn wyjaśniła, że przy założeniu, że wszyscy skorzystają  

ze zwolnienia z płacenia podatku, jeżeli chodzi o przedsiębiorców, którzy prowadzą działalność 
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gospodarczą i wykazują wszystkie nieruchomości zajęte na prowadzenie działalności, system 

podatkowy przeliczył kwotę 2.503.000 zł ubytku w dochodach z podatku od nieruchomości. 

Radny   Paweł Andruszkiewicz odniósł się do wypowiedzi skarbnik. 

Radny P. Grzeszczak powiedział, że prawdopodobnie specustawa nie pozwala na 

zmniejszenie podatku poniżej 50%. 

Radna D. Wołoszyn wyjaśniła, że w specustawie nie ma takiego zapisu. Wszyscy 

przedsiębiorcy, którzy składają wnioski o umorzenie bądź odroczenie terminu płatności,  

w składkach ZUS jest podane, że spadek przychodów , obrotów o 50% w porównaniu do 

miesiąca, w którym obroty były na stałym poziomie. 

Radny Ł. Zakrzewski odniósł się do wypowiedzi burmistrza w kwestii mijania się z prawdą 

przez Aktywne Giżycko. Powiedział, że chciałby zaprotestować wobec polityki uprawianej 

przez burmistrza. Nawiązał do wniosku radnego Pawła Andruszkiewicza. 

Radna H. Sarul zgłosiła wniosek o zamknięcie dyskusji. Następnie wycofała ten wniosek. 

Radna M. Czopińska wypowiedziała się w kwestii głosowania nad wnioskiem radnego  

P. Andruszkiewicza. Wyjaśniła, dlaczego zagłosuje przeciwko wnioskowi radnego. 

Powiedziała, że złym rozwiązaniem jest zwolnienie wszystkich z opłat podatku od 

nieruchomości. 

Radny M. Lubas zapytał burmistrza, jakie zamierza wprowadzić ograniczenia finansowe  

w jednostkach samorządowych, czy Urzędzie Miejskim. 

Przewodniczący Rady Miejskiej R. Kempa zwolnił burmistrza z udzielenia odpowiedzi na 

pytania radnego, ponieważ nie dotyczą one projektu uchwały. Odpowiedź będzie udzielona  

w formie pisemnej. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej J. Sekta wypowiedział się w kwestii wniosku radnego  

P. Andruszkiewicza i nawiązał do wypowiedzi radnego M. Lubasa. Pomoc miasta jest 

adekwatna do możliwości. Są przedsiębiorcy, którzy wpłacają do kasy miasta minimalne 

pieniądze. 

Radny Ł. Zakrzewski poruszył kwestię wydatków miejskich i oszczędności. 

Przewodniczący Rady Miejskiej R. Kempa przypomniał, iż z wypowiedzi burmistrza  

i skarbnik wynika, że znalazły się oszczędności w budżecie na 3.500.000 zł. Oszczędności,  

to nie tylko rezygnacja z bieżących remontów, ale również rezygnacja nie tylko z budżetu 

obywatelskiego, środków przewidzianych na organizację imprez sezonowych. Miasto 

przygotowało pakiet oszczędności w wydatkach. 

Radny A. Jelec zwrócił się z apelem do radnych - zanim radni przystąpią do jakichkolwiek 

dyskusji, najpierw zapoznali się z obowiązującym w Polsce prawem. 31 marca 2020r. 

parlament uchwalił ustawę, która ma za zadanie uregulować kwestie związane  

z ogłoszonym stanem epidemiologicznym. Projekt uchwały sporządzony przez burmistrza jest 

zgodny z przepisami prawa. W związku z tym nie ma możliwości wprowadzenia poprawek 

zaproponowanych przez radnego P. Andruszkiewicza. Według kodeksu pracy, pracownik 

zatrudniony na umowę o pracę i nie świadczy pracy, pracodawca jest zobowiązany wypłacić 

mu co najmniej 60% minimalnego wynagrodzenia za pracę. 

Zwrócił się do przewodniczącego z prośbą o zamknięcie dyskusji. 

Radny P. Andruszkiewicz wypowiedział się w kwestii płacenia podatków i działalności 

przedsiębiorców w czasie epidemii. Zmienił swój wniosek w sprawie zwolnień od podatku  

z 1% na 15%. 

Przewodniczący Rady Miejskiej R. Kempa poddał pod głosowanie wniosek radnego  

P. Andruszkiewicza: 

1. Paweł  Andruszkiewicz - za 

2. Mirosław Boć  - przeciw 

3.Jacek Brzeski - przeciw 

4. Małgorzata Czopińska - przeciw 
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5. Paweł Grzeszczak - przeciw 

6. Marcin Jakowicz - za 

7. Andrzej Jelec - przeciw  

8. Małgorzata Kaczorowska - przeciw  

9. Robert Kempa - przeciw 

10. Jerzy Kunda - wstrzymał się od głosu 

11. Mirosław Lubas - za 

12. Marcin Łobodziński – przeciw 

13. Beata Jadwiga Łukaszewic - przeciw  

14. Jadwiga Małgorzata Mistera - przeciw   

15. Maria Popieluch - przeciw 

16. Halina Marta Sarul - przeciw 

17. Jan Sekta  - przeciw 

18. Andrzej Szocik - przeciw 

19. Olga Anna Uminowicz - przeciw 

20. Łukasz Zakrzewski – za 

 Wniosek nie został przyjęty – 4 głosy za, 15 przeciw, 1 wstrzymujący się. 

Radny Ł. Zakrzewski zgłosił wniosek o wykreślenie zapisu z projektu uchwały § 1 pkt 1: 

 „ u którego wystąpił spadek obrotów gospodarczych w następstwie wystąpienia COVID – 19,  

o co najmniej 50%”.  Spowoduje to, że większa ilość przedsiębiorców będzie objętych pomocą. 

Przewodniczący Rady Miejskiej R.Kempa powtórzył wniosek radnego Ł. Zakrzewskiego – 

wykreślenie treści § 1 pkt 1 po słowach: „do 30 czerwca 2020 r.”. następnie poddał wniosek 

radnego Ł. Zakrzewskiego pod głosowanie: 

1. Paweł Andruszkiewicz – za 

2. Mirosław Boć – przeciw 

3. Jacek Brzeski – przeciw 

4. Małgorzata Czopińska – przeciw 

5. Paweł Grzeszczak – przeciw 

6. Marcin Jakowicz – przeciw 

7. Andrzej Jelec - przeciw 

8. Małgorzata Kaczorowska – przeciw 

9. Robert Kempa – przeciw 

10. Jerzy Kunda – wstrzymał się od głosu 

11. Mirosław Lubas – za 

12. Marcin Łobodziński – przeciw 

13. Beata Łukaszewicz – przeciw 

14. Jadwiga Mistera – przeciw 

15. Maria Popieluch – przeciw 

16. Halina Sarul – przeciw 

17. Jan Sekta – przeciw 

18. Andrzej Szocik – przeciw 

19. Olga Uminowicz – przeciw 

20. Łukasz Zakrzewski – za 

 Wniosek nie został przyjęty przez radnych: 3 głosy za, 16 przeciw, 1 wstrzymujący się. 

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zwolnień  

z podatku od nieruchomości w związku z COVID – 19, uwzględniający autopoprawkę 

burmistrza: 

1. Paweł Andruszkiewicz – wstrzymał się od głosu 

2. Mirosław Boć – za 

3. Jacek Brzeski – za 
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4. Małgorzata Czopińska – za 

5. Paweł Grzeszczak – za 

6. Marcin Jakowicz – za 

7. Andrzej Jelec - za 

8. Małgorzata Kaczorowska – za 

9. Robert Kempa – za 

10. Jerzy Kunda – za 

11. Mirosław Lubas – wstrzymał się od głosu 

12. Marcin Łobodziński – za 

13. Beata Łukaszewicz – za 

14. Jadwiga Mistera – za 

15. Maria Popieluch – za 

16. Halina Sarul – za 

17. Jan Sekta – za 

18. Andrzej Szocik – za 

19. Olga Uminowicz – za 

20. Łukasz Zakrzewski – wstrzymał się od głosu 

 Uchwała w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości w związku z COVID-19 

została podjęta: 17 głosów za, 3 wstrzymujące się. 

Uchwała nr XXIII/21/2020 – załącznik nr 4 do protokołu. 

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości w związku z COVID – 19: 

1. Paweł Andruszkiewicz – za 

2. Mirosław Boć – za 

3. Jacek Brzeski – za 

4. Małgorzata Czopińska – za 

5. Paweł Grzeszczak – za 

6. Marcin Jakowicz – za 

7. Andrzej Jelec - za 

8. Małgorzata Kaczorowska – za 

9. Robert Kempa – za 

10. Jerzy Kunda – za 

11. Mirosław Lubas – za 

12. Marcin Łobodziński – za 

13. Beata Łukaszewicz – za 

14. Jadwiga Mistera – za 

15. Maria Popieluch – za 

16. Halina Sarul – za 

17. Jan Sekta – za 

18. Andrzej Szocik – za 

19. Olga Uminowicz – za 

20. Łukasz Zakrzewski – za 

Uchwała została podjęta: 20 głosów za. 

Uchwała nr XXIII/22/2020 – załącznik nr 5 do protokołu. 

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XLVI/140/2017 w sprawie opłaty targowej: 

1. Paweł Andruszkiewicz – za 

2. Mirosław Boć – za 

3. Jacek Brzeski – za 

4. Małgorzata Czopińska – za 
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5. Paweł Grzeszczak – za 

6. Marcin Jakowicz – za 

7. Andrzej Jelec - za 

8. Małgorzata Kaczorowska – za 

9. Robert Kempa – za 

10. Jerzy Kunda – za 

11. Mirosław Lubas – za 

12. Marcin Łobodziński – za 

13. Beata Łukaszewicz – za 

14. Jadwiga Mistera – za 

15. Maria Popieluch – za 

16. Halina Sarul – za 

17. Jan Sekta – za 

18. Andrzej Szocik – za 

19. Olga Uminowicz – za 

20. Łukasz Zakrzewski – za 

 Uchwała została podjęta – 20 głosów za. 

Uchwała nr XXIII/23/2020 – załącznik nr 6 do protokołu. 

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych – ulic miejskich: 

1. Paweł Andruszkiewicz – za 

2. Mirosław Boć – za 

3. Jacek Brzeski – za 

4. Małgorzata Czopińska – za 

5. Paweł Grzeszczak – za 

6. Marcin Jakowicz – za 

7. Andrzej Jelec - za 

8. Małgorzata Kaczorowska – za 

9. Robert Kempa – za 

10. Jerzy Kunda – za 

11. Mirosław Lubas – za 

12. Marcin Łobodziński – za 

13. Beata Łukaszewicz – za 

14. Jadwiga Mistera – za 

15. Maria Popieluch – za 

16. Halina Sarul – za 

17. Jan Sekta – za 

18. Andrzej Szocik – za 

19. Olga Uminowicz – za 

20. Łukasz Zakrzewski – za 

Uchwała została podjęta – 20 głosów za. 

Uchwała nr XXIII/24/2020 – załącznik nr 7 do protokołu. 

Następnie przewodniczący  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych: 

1. Paweł Andruszkiewicz – za 

2. Mirosław Boć – za 

3. Jacek Brzeski – za 

4. Małgorzata Czopińska – za 

5. Paweł Grzeszczak – za 

6. Marcin Jakowicz – za 
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7. Andrzej Jelec - za 

8. Małgorzata Kaczorowska – za 

9. Robert Kempa – za 

10. Jerzy Kunda – za 

11. Mirosław Lubas – za 

12. Marcin Łobodziński – za 

13. Beata Łukaszewicz – za 

14. Jadwiga Mistera – za 

15. Maria Popieluch – za 

16. Halina Sarul – za 

17. Jan Sekta – za 

18. Andrzej Szocik – za 

19. Olga Uminowicz – za 

20. Łukasz Zakrzewski – za 

 Uchwała została podjęta – 20 głosów za. 

Uchwała nr XXIII/25/2020 – załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej R. Kempa zwrócił się do skarbnik z prośbą o przygotowanie 

wykazu kwot, które złożyły się na przygotowane zmian w budżecie  

i planowanych utrat dochodów z tytułu podatku i przekazanie tego wykazu radnym 

Następnie  zamknął sesję Rady Miejskiej w Giżycku. 

Po zamknięciu sesji Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do burmistrza z prośbą  

o przekazanie aktualnych informacji epidemiologicznych na terenie miasta, z rozszerzeniem 

tych informacji w kwestii powiatu. 

Burmistrz przekazał informacje związane z epidemią oraz informację na temat maseczek, które 

mają dotrzeć do Giżycka dla mieszkańców. 

Radna J.M. Mistera podziękowała w imieniu personelu i pacjentów szpitala wszystkim, 

którzy pomagają szpitalowi w czasie epidemii. 

Radna M. Popieluch podziękował wszystkim, którzy przekazali 1%  podatku na rzecz 

Stowarzyszenia „Promyk”. 

Radny Ł. Zakrzewski odniósł się do wypowiedzi burmistrza w kwestii maseczek dla 

mieszkańców. 

 Na tym protokół zakończono. 

 

Nagranie przebiegu sesji stanowi integralną część protokołu i opublikowane jest na stronie 

internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Giżycku. 

 

Protokołowała        Przewodniczył 

Krystyna Gruszecka – Rosłoń     dr Robert Kempa 

 

 

 

 

 


